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UTDRAG 
 

Sammanträdesdatum 

2022-03-28 

 

Kommunfullmäktige 
 
 

 

 
Anslaget på kommunens anslagstavla den 12 april 2022. 
 

§ 65 

Fyllnadsval av ledamot i servicenämnden efter Alice 
Saksenvik (V) 

Dnr KS 2022/0248 

Handlingar 

Valberedningens protokoll från den 28 mars 2022. 

Beslut 

Kommunfullmäktige godkänner Alice Saksenviks (V) avsägelse som ledamot i 
servicenämnden. 
 
Kommunfullmäktige väljer Gylfi Saemundsson (V) till ledamot i 
servicenämnden till och med 31 december 2022. 
 
Kommunfullmäktige väljer Jan Martinsson (V) till ersättare efter Gylfi 
Saemundsson (V) i servicenämnden till och med 31 december 2022. 
 
 
 

Sekreterare 

Jonas Sverkén 
 
 

Justeras 

 
Roger Kaliff Helena Olsson 
ordförande  

 
 
 
 
 
Kajsa Hedin 

 



  

 
 
 

 

PROTOKOLL 
 
Sammanträdesdatum 

2022-04-21 

Vatten- och miljönämnden 
 

 

 

 
Anslaget på kommunens anslagstavla den 3 maj 2022. 

 
 

Tid 
Torsdagen den 21 april 2022 kl. 13:00-16:50 

Plats 
KS-salen 

Omfattning 
§ 18-25 

Beslutande 
Anna Thore (S), ordförande 
Patrik Olsen (M), vice ordförande 
Linda Erlandsson (S) 
Frida Jonsson (C) 
Jens Körge (V) 
Joel Rydh (V) 
Birgitta Nordlöw (L) 
Mats Wåhlin (KD) 
Daphne Thuvesson (MP) 
 
 

Sekreterare 
 
 
 
Lena Johansson 
 

Justeras 
 
 
 
Anna Thore Mats Wåhlin 
ordförande  
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PROTOKOLL 
 
Sammanträdesdatum 

2022-04-21 

 

 

§ 18 

Sammanfattning av vatten- och miljönämndens 
budgetworkshop 
 

Överläggning 
Under överläggningen sammanfattar Charlotte Gustafsson Brynielsson, 
kommunledningskontoret, vatten- och miljönämndens budgetworkshop den 9-
10 mars 2022. 
 

Beslut 
Vatten- och miljönämnden fattar inte något beslut med anledning av 
informationen. 
 

§ 19 

Kalmar kommuns miljöpeng omgång 1 2022 
Dnr VMN 2022/0001 

Handlingar 
Kommunledningskontorets skrivelse från den 12 april 2022. 
 
Sammanställning av ansökningar till och med mars 2022. 

Bakgrund 
Hösten-vintern 2019 beslutade vatten- och miljönämnden om att lansera ett 
stöd till lokala utvecklingsgrupper och föreningar som vill satsa på 
miljöförbättrande åtgärder. Stödet kallas för miljöpeng och är en utveckling av 
den tidigare bygdepengen.  

Struktur och uppbyggnad av miljöpengen är liknande med låga trösklar, 
minimalt med administration och stor tilltro till de föreningar och 
utvecklingsgrupper som ansöker.  
Beslut om bifall eller avslag fattas av vatten- och miljönämnden tre gånger per 
år. Miljöpengen finansieras årligen med ca 2 miljoner kronor och fortlöper i tre 
år till utgången av 2022. 

Överläggning 
Karin Löfström, kommunledningskontoret, informerar om att totalt har tre 
ansökningar registrerats till och med 2022-04-01. Ansökningsbeloppet uppgår 
till 94 987 kronor. 

Kalmar Södra koloniträdgårdsförening 
Föreningen avser att sätta ut bikupor, plantera fruktträd, anlägga ängsmark och 
sätta upp informationsskyltar för att skapa en samlingsplats öppen för 
allmänheten som bidrar till biologisk mångfald, information och 
kunskapsspridning. 
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Föreningen ansöker om 36 000 kronor som ska gå till inköp av bisamhälle och 
bikupor, staket och en biskötarkurs. De ska även köpa in träd, buskar och 
ängsjord samt informationsskyltar. 

Kalmar Motorklubb 
Föreningen avser att bygga en spolplatta för fordonstvätt och ansöker om 
50 312 kronor till byggmaterial.  

I samråd med kommunens miljöenhet, föreslås att Kalmar Motorklubb först 
tar kontakt med miljöenheten och även bygglovsenheten då detta kan vara 
miljöfarlig verksamhet som behöver tillstånd. Efter det får föreningen 
återkomma till handläggarna för miljöpeng. Föreningen behöver då också 
lämna en grundligare beskrivning över hur fordonen tvättas idag och vilken 
miljöskillnad en spolplatta skulle göra.  

Ibn Rushd Studieförbund 
Föreningen avser att starta en studiecirkel om källsortering och informera om 
avfall, miljö, klimat och beteende.  

Föreningen ansöker om 8 675 kronor som ska täcka arvode för ledare, 
föreläsare och informatörer samt till tryckt material på flera olika språk. 

Möjligheten att nå ut med miljökunskap till alla i Kalmar, oavsett språk, är 
viktigt. Det stärker kommunens arbete inom flera miljömål så väl som sociala 
mål. Dock har det i handläggningen av ärendet framkommit att förbundet i 
första hand kommer att avlöna en annan organisation: Somaliska föreningen. 
Vatten- och miljönämnden välkomnar därför Somaliska föreningen i Kalmar 
kommun att ansöka om medel för projektet. 

Beslut 
Vatten- och miljönämnden bifaller miljöpengsansökan från  
Kalmar Södra Koloniträdgårdsförening, med 36 000 kronor. 
Ansökan från Kalmar Motorklubb återremitteras.  
Nämnden ger avslag till miljöpengsansökan från Ibn Rushd Studieförbund. 
 
Totalt beviljas ansökningar om 36 000 kronor. 
 

§ 20 

Beslut om att delta i projektet WaterMan 
Dnr VMN 2022/0008 

Handlingar 
Kommunledningskontorets skrivelse från den 8 april 2022. 

Bakgrund 
Syftet med projektet WaterMan är att utveckla och testa metoder som bidrar 
till en långsiktigt hållbar vattenförsörjning i östersjöområdet. Ansökan lämnas 
in tillsammans med kommuner, universitet och regioner från Sverige, 
Danmark, Polen och Litauen. Projektet koordineras av Region Kalmar län. 
Kalmar kommun och Kalmar Vatten AB blir båda formella partners i projektet 
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med en budget på drygt 600 000 euro. EU:s Östersjöprogram finansierar 80% 
av projektets totala budget. Projektet pågår i tre år med start hösten 2022. 
 
Projektet ligger väl i linjen med kommunens mål att ha God vattenstatus 2027 
och delmålet som berör kvantitet. Om ansökan beviljas ges värdefulla 
möjligheter till kompetensutveckling, erfarenhetsutbyte och att förstärka 
Kalmars resurser till följande aktiviteter/arbetsområden: 1. Ta fram en plan för 
kommunens vattenförsörjning 2. Utveckla vattenhållande åtgärder som bidrar 
till höjd grundvattennivå och ökade möjligheter till bevattning av 
jordbruksmark; 3. Att i liten skala testa en metod för att rena och använda 
avloppsvatten för bevattning av parker och gräsytor. 4. Närmare undersöka 
förutsättningarna för att använda ”tekniskt vatten” från det nya 
Kalmarsundsverket i Länssjukhuset och KLS. 

Beslut 
Vatten- och miljönämnden beslutar att Kalmar kommun ska vara med som 
partner i en projektansökan till EU:s Östersjöprogram ”Interreg Baltic Sea 
Region” med titeln Climate Resilient Water and Waste Water Management in 
the BSR – WaterMan.  

Protokollsanteckning 
Daphne Thuvesson (MP) presenterar följande protokollsanteckning:  
”Miljöpartiet ställer sig positiv till beslutet att delta i projektet WaterMan. Mål- 
sättningen med projektet är: “To develop and promote new circular 
approaches to reduce outflows of nutrients and hazardous substances to 
surface water, ground water and the Baltic Sea, which at the same time 
contribute to a climate resilient water supply.” Målsättningar ligger i linje med 
Kalmar kommuns egna målsättningar att nå god vattenstatus 2027 och att 
också säkra tillgången (kvantitet). Genom att delta i projektet får man 
ekonomiska resurser för kompetensutveckling, planering och pilotinsatser. Det 
är viktigt att poängtera att genomförande av aktiviteter för att nå kommunens 
mål ska prioriteras även utan tillgängliga projektmedel. Att säkra kommunens 
vattenkvalitet och kvantitet är en grundläggande uppgift för kommunen som 
måste väga väldigt tungt i alla utvecklings projekt.. Att misslyckas, till exempel 
genom förgiftning av en grundvattentäkt, kan vara näst intill förödande under 
lång tid framöver. 
Att ta fram en vattenförsörjningsplan är centralt i detta arbete och arbetet 
pågår för fullt. Det är viktigt att båda aspekter - säkrad tillgång till vatten och 
minskad användningen genom bland annat effektivisering - inkluderas i detta 
arbete. Utveckling och användning av tekniskt vatten är ett bra exempel på 
detta.  
Denna aspekt (effektiviseringen) skulle kunna vidareutvecklas under del tre 
Vattenhållande åtgärder.  
Lantbruk har slagits hårt av klimatförändringarna som har lett till längre 
torrperioder. Dessa kan förväntas öka i frekvens och blir mer extrema med 
ökad uppvärmning. Många jordbruk är i dag beroende av bevattning och detta 
kan förväntas öka.  
Behov av bevattning kan påverkas bland annat av ökad kolinlagring i marken, 
som kan öka vatteninfiltrationen och den vattenhållande förmågan dramatiskt. 
Ett antal lantbrukare har, på eget initiativ, börjat testa olika odlingsmetoder 
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(mellangrödor, marktäcke, mindre markbearbetning, fermenterad kompost för 
att stödja mikroliv i marken för att förbättra markstruktur och bördighet, 
mångfald i odlingen, m.m.). Deras erfarenhet är av stor vikt och bör tas till vara 
i vårt arbete med vattenhållande åtgärder. Förutom ökad vatteneffektivisering 
har ökad kolinlagring i marken en positiv effekt på klimatet, minskar 
övergödning, ökar markens bördighet och förbättrar lantbrukarnas ekonomi 
genom minskat behov av dyra insatsvaror (konstgödsel, kemikalier, diesel) och 
ökar biologisk mångfald.  
Att ta tillvara deras erfarenheter skulle kunna vara ett lämpligt uppdrag för en 
LNU-student i samarbete med serviceförvaltningen och Kalmar Vatten AB”. 
 

§ 21 

Information om riskhanteringsplan översvämningar 
 

Överläggning 
Under överläggningen informerar Lars Ljungström, Länsstyrelsen Kalmar län, 
om riskhanteringsplan vid översvämningar. 
 

Beslut 
Vatten- och miljönämnden fattar inte något beslut med anledning av 
informationen. 
 

§ 22 

Klimatpris 2022 
Dnr VMN 2022/0009 
 
Kommunledningskontorets skrivelse från april 2022. 
 

Bakgrund 
Det är nu tredje gången Kalmar kommun delar ut ett externt klimatpris med 
syfte att lyfta fram och belöna förebilder och goda exempel inom 
klimatområdet. Kalmar kommuns klimatpris syftar även till att stimulera 
utveckling av nya metoder och arbetssätt som förstärker arbetet på olika arenor 
inom samhället. Mottagaren av priset ska antingen ha gett ett tydligt resultat 
inom området ”minskad klimatpåverkan” - i form av minskade utsläpp av 
växthusgaser, kolinlagring eller andra insatser som minskat verksamhetens 
klimatavtryck - eller ha inspirerat andra till att på ett betydande sätt minska sin 
klimatpåverkan.  

Priset kan erhållas av enskild person, grupp, förening, forskare, organisation 
eller företag verksamma i kommunen som geografiskt område. Priset består av 
15 000 kronor samt ett diplom. 
 

Överläggning 
Under överläggningen yrkar Patrik Olsen (M) – med  instämmande av  
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Birgitta Nordlöw (L) och Mats Wåhlin (KD) – att nämndsledamöter och 
ersättare inte får nominera kandidater till Klimatpriset och att det 
fortsättningsvis, när klimatpriskandidaterna inkommit, ska redovisas som ett 
informationsärende. Först påföljande nämndsmöte tas Klimatpriset upp som 
beslutsärende. 
 
Efter överläggningen avslutas beslutar vatten- och miljönämnden enligt  
Patrik Olsens förslag att gälla Klimatpriset 2023 och framåt. 
 

Beslut 
Kalmar kommuns klimatpris 2022 tilldelas More Biogas med följande 
motivering:  
More Biogas är det lokala företaget som år efter år producerar hållbart 
drivmedel från traktens restavfall, gödsel och matavfall. I en orolig värld håller 
de fast vid sina principer och säljer inte gas till överpris utan efter faktiskt 
produktionskostnad. Detta påskyndar omställningen eftersom bilister i Kalmar 
tryggt kan gå över till biogasbilar försäkrade om att det alltid finns lokal, 
prisvärd biogas från More Biogas. 
Biogas innebär trippelmiljönytta då det tränger undan fossila bränslen, nyttjar 
energi från gödselbrunnar som annars skulle läckt ut metangas, vilket förbättrar 
våra kuster, då det bidrar till minskat näringsläckage. Dessutom breddar det 
den lokala lantbrukarens affärsupplägg. 
Aktuellt just nu hos More Biogas är ett forsknings- och provmiljöförsök med 
gödselseparering och även utbyggnadsplaner för ökad biogasproduktion. 
Genom att ytterligare stärka sin produkt kan lantbrukare bli mer oberoende av 
importerad konstgödsel (från ex. Ryssland) och bruka marken med 
lokalproducerad och cirkulär gödsel. 
 

Protokollsanteckning 
Patrik Olsen (M), Birgitta Nordlöw (L) och Mats Wåhlin (KD) presenterar 
följande protokollsanteckning: ”Moderaterna, Liberalerna och 
Kristdemokraterna motsätter sig hur hela processen kring Klimatpriset för 
2022 gått till. 
Att som ordförande nominera kandidater är inte lämpligt. Att ha 
utsett miljöpristagaren och be nämndsekreteraren kontakta vinnaren redan 
under presidiemötet, innan underlag skickats ut till nämndens ledamöter och 
ärendet diskuterats i nämnden. 
Detta visar på en oerhörd nonchalans mot den demokratiska processen. 
Vid kommande nomineringar till klimatpriset så bör de nominerade 
presenteras på ett nämndmöte och först nästkommande nämndmöte bör 
vinnaren utses. De nominerade bör ej heller nomineras av någon av nämndens 
ledamöter eller ersättare”. 
 

§ 23 

Information om Skärgårdsparken 
 

Överläggning 
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Under överläggningen rapporterar Eva-Lena Larsdotter, kultur- och 
fritidsförvaltningen, om arbetet i projektet ”Utveckla natur- och vattenmiljöer i 
Skärgårdsparken”, där hon presenterar och informerar om följande: 

- beslutade uppdrag och medel till olika delar i området 

- översikt av områdets potential i olika utemiljöer och åtgärdsförslag 

- presentation av första utkast till illustration av åtgärder i föreslaget 
entréområde och närområde till planerat servicehus ”Naturens hus” 

- sammanställning av förslag till åtgärder med koppling till vatten- och 
miljönämnden 

- information om fortsatt process för projektet. 
 

Beslut 
Vatten- och miljönämnden fattar inte något beslut med anledning av 
informationen. 
 

§ 24 

Information om supervåtmark i Smedby 
 
Punkten utgår. 
 

§ 25 

Information om energibalans Kalmar kommun 
 

Överläggning 
Under överläggningen informerar Göran Gustavsson, Energikontor Sydost om 
energibalans Kalmar kommun. 
 

Beslut 
Vatten- och miljönämnden fattar inte något beslut med anledning av 
informationen. 
 



 
 
 

 

PROTOKOLL 
 
Sammanträdesdatum 

2022-04-20 
 

Kalmars lokala brottsförebyggande råd 
 

 

 

Tid 
Onsdag 20 april kl. 13:00-15:30 
 
Plats 
KS-salen och Teams  
 
Omfattning 
§§13–22 
 
 
Ledamöter 
Dzenita Abaza Kommunstyrelsen 
Hanne Lindqvist Kommunstyrelsen 
Liselotte Ross Kommunstyrelsen 
Håkan Roupé  Kommunledningskontoret  
 
Linda Almqvist Dohrnér Kultur och fritidsförvaltningen 
 
Leila Ben Larbi Samhällsbyggnadsnämnden 
Peter Akinder  Samhällsbyggnadsnämnden 
Johan Wendell Samhällsbyggnadsförvaltningen 
 
Johanna Petersson Servicenämnden 
Christopher E Dywik Servicenämnden 
Peter Arnesson Serviceförvaltningen 
 
Lisa Jalmander Socialnämnden 
Roger Holmberg Socialnämnden   
Ann-Charlotte Hedström Socialförvaltningen 
 
Lena Thor  Södermöre kommundelsförvaltning 
 
Bitte Gudmundsson Utbildningsnämnden 
Susanne Eliasson Utbildningsnämnden 
Wolfgang Fried Utbildningsförvaltningen 
 
Mats-Peter Krantz Kalmarsunds Gymnasieförbund  
Lisa Söderholm Kalmar City 
Nikolaos Kalcidis Kommunpolis 
Per Stephani  Kalmarhem 
Daniel Alkeberg Länsförsäkringar 
 
 



 

Lokala BRÅ 
  
 

 

PROTOKOLL 
 
Sammanträdesdatum 

2022-04-20 
 

 

 

 

 

 
Övriga närvarande 
Karl Andreasson, Mathias Bergström och Ola Bråve, Lokalpolisområde (Lpo)Kalmar 
 
 
Sekreterare 
Ann-Sofie Lagercrantz 
 
 
 
Justeras 
 
 
 
Dzenita Abaza   Linda Almqvist Dohrnér 
Ordförande    Justerare 
 
  



 

Lokala BRÅ 
  
 

 

PROTOKOLL 
 
Sammanträdesdatum 

2022-04-20 
 

 

 

 

 

§ 13 
Inledning 
Ordförande Dzenita Abaza hälsar alla välkomna till dagens sammanträde och inleder med en 
reflektion över den lokala utvecklingen med ökat våld. Kalmar kommun kommer att bekämpa 
situationen med alla krafter och majoriteten har därför ökat budgeten för det förebyggande och 
trygghetsskapande arbetet. 
 
§ 14 
Val av justerare 
 Linda Almqvist Dohrnér, kultur och fritidsförvaltningen utses att justera dagens protokoll. 
 
§ 15 
Fastställande av dagordningen 
Punkt 8 utgår pga sjukdom. Den justerade dagordningen godkänns. 
 
§ 16 
Kommunala satsningar för ökad trygghet 
Håkan Roupe, kommunledningskontoret  
Aktuell lägesbild om processen med etablering av mötesplatserna. Oxhagen är i stort sett klart där 
pågår möblering. 
Trygghet och säkerhet har avslutat rekryteringarna av aktivitetsledare, och samordnare för 
mötesplatserna. 
Det pågår en dialog med LNU (både socionomprogram/sociologiprogrammet och statsvetare) 
om samverkan. 
 
Informationen läggs till handlingarna. 
 
§17 
Lägesbild EST Kalmar och EST Norrliden 
Niko Kalcidis, Karl Andreasson och Mathias Bergström, Lokalpolisområde (lpo) Kalmar. 
Den övergripande bilden domineras av aktiviteter i norra centralorten, framför allt Norrliden. I år 
har det anmälts 98 brott i stadsdelen och det är oroligt med en ökning av skadegörelse, klotter, 
bränder mm. Polisens bedömning är att offentliga aktörer bör arbeta mot och i området som om 
det vore ett så kallat utsatt område. I Snurrom har det anmälts 68 brott under 2022, vilket är ett 
högt antal med tanke på att det är ett litet geografiskt avgränsat område. Oxhagen är lugnt ut ett 
polisiärt perspektiv och i området Funkabo/Berga syns en positiv utveckling med ett stabilt läge 
på en lägre nivå vad gäller brott och ordningsstörningar än tidigare. 
 
Flera ledamöter signalerar om att de får påstötningar om ökad nedskräpning i bl.a Oxhagen och 
att det finns behöv av fler papperskorgar i många områden. Kalmarhems bedömning är att det 
behövs ett bredare grepp kring klotter och skadegörelse och nedskräpning, och att det bör 
kopplas till det fastighetsnätverk som är under utveckling. 
 
 



 

Lokala BRÅ 
  
 

 

PROTOKOLL 
 
Sammanträdesdatum 

2022-04-20 
 

 

 

 

 

Från EST-gruppen i Norrliden redovisas att samverkan i området är väl förankrat. I gruppen 
delas lägesbilder för att skapa bättre förutsättningar för förbättringsinsatser. Företrädare från 
skola, polis, fritidsgården, fastighetsägare träffas på Nova fritidsgård varannan vecka. De 
regelbundna träffarna innebär snabbare vägar från observation till insats, ett ex är observationen 
om att gatulangningen i området var koncentrerat till särskild port, en information som 
omgående kunde överlämnas till polisens gatulangningsgrupp.  
Gruppens aktuella lägesbild är att den täta polisiära närvaron har lugnat ner situationen i området. 
Det är viktigt att hålla i och hålla ut och man ser tendenser på att utvecklingen är på väg tillbaka 
till läget innan skjutningarna. Mycket talar för att Tallhagsskolan bör vara representerade i EST 
Norrliden, då en majoritet av de elever där det just nu förs orossamtal har koppling till området. 
Det pågår samordnade insatser mellan polis och socialförvaltningen på Tallhagsskolan. 
Både polis och socialtjänst lyfter det goda samarbetet på operativ nivå i detta och att det stärker 
effekterna av insatserna. 
 
Informationen läggs till handlingarna, presentationen bifogas protokollet. 
  
§ 18  
Redovisning av resultat av genomförd undersökning av trygghet för företagare 
Jacob Ämtvall, Stiftelsen Tryggare Sverige 
På uppdrag av Kalmar kommun har stiftelsen under våren genomfört FTU – företagens 
trygghetsundersökning i kommunen. Enkäten gick ut till 7046 företag i syfte att kartlägga 
omfattningen och konsekvenserna av brottsligheten mot företag och hur detta påverkar 
förutsättningarna för företagande i kommunen. Resultatet ska ligga till grund för planering av 
lämpliga åtgärder frö att förebygga brott riktade mot näringslivet. 
Svarsfrekvensen för Kalmar var 18 %, vilket motsvarar ett ungefärligt genomsnitt för de 
kommuner som genomfört undersökningen. 
 Resultatet visar att 63 % av företagen har under det senaste året oroat sig i någon utsträckning 
för att utsättas för brott eller ordningsstörningar med anledning av den verksamhet som bedrivs. 
36% av företagen i undersökningen uppger att de under det senaste året utsatts för något eller 
några brott med anledning av den verksamhet som bedrivs 
6% av företagen har under det senaste året övervägt att flytta eller lägga ned delar av, eller hela 
företagets verksamhet till följd av oron eller utsattheten för brott. 
Vad gäller anmälningsfrekvensen har 23 % av respondenterna anmält samtliga brott de har 
utsatts för, 22% har anmält vissa brott de har utsatts för medan 55% inte anmält något brott de 
har utsatts för. 
 
Informationen läggs till handlingarna, presentationen bifogas protokollet. 
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§ 19 
Information om aktuella ANDTS-satsningar i Kalmarsunds Gymnasieförbund 
Mats-Peter Krantz, Kalmarsunds Gymnasieförbund 
Förbundet har sedan 2021 en heltidsanställd ANDTS-samordnare och en aktivitetsplan för 
området. I maj 2022 kommer en kampanjvecka att genomföras med insatser riktade till både 
elever och vårdnadshavare.  
 
Informationen läggs till handlingarna och presentationen bifogas protokollet. 
 
§ 20 
Satsningar inom lokalpolisområde Kalmar 
Ola Bråve, Lokalpolisområde (lpo) Kalmar 
Polisen informerar inte om numerären i sin verksamhet, men personalmässigt växer den lokala 
verksamheten med ungefär 10%/ år, vilket medför ett utökat lokalbehov. 
Inom lokalpolisområdet finns ingripandeverksamhet, områdespolisgrupp, utredande poliser för 
så kallade mängdbrott, hundgrupp samt en yrkestrafikgrupp. Vad gäller utredningssituationen så 
är det i dag ett bra utredningsläge, där resurser och arbetsbelastning är i balans. 
Områdespolisgruppen arbetar förebyggande, både fotpatrullerande, samtal med unga/föräldrar m 
fl. Absoluta fokusområde i lpo- området är Norrliden, med både fot- och bilpatrullerande dygnet 
runt.  
Viktigt med information/kommunikation. 
 
 
Informationen läggs till handlingarna. 
 
 
§21 Aktuellt i respektive verksamhet 
Alla 
Socialförvaltningen: 
Stor ökning av orosamtal (+27%) fortsatt mycket våld och allvarligt våld och omsorgssvikt. 
Betydligt fler barn som är placerade i familjehem, samtidigt som det är en stor brist på familjehem 
vilket innebär en svårighet att matcha rätt placering för det enskilda barnet. Både SSPF och 
Tillsammans för barnen rullar på, förvaltningen har fått ett nytt uppdrag om att börja arbeta med 
sociala insatsgrupper (SIG). Tillsammans med polisen har en insats genomförts kopplat till ev. 
prostitution och sexköp på hotell i kommunen. Socialnämnden kommer att få information kring 
detta kommande tisdag. 
 
Kultur och fritidsförvaltningen: Har medarbetare på Tallhagsskolan 4 dagar/veckan. Stort fokus 
på planering av Fullt Ös som genomförs Valborgsmässoafton. 
 
Trygghet och säkerhet: Varnar för risken om otillåten påverkan riktat mot politiker i 
valkampanjen.  
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Sammanträdesdatum 

2022-04-20 
 

 

 

 

 

Serviceförvaltningen: Med anledning av information om brist på papperskorgar och ökad 
nedskräpning i Oxhagen informerar förvaltningen om att de inte har fått sådana signaler i sina 
verksamheter. 
 
Informationen läggs till handlingarna. 
 
 
§ 22 
Ordförande avslutar mötet 
Ordförande Dzenita Abaza avslutar dagens möte och avtackar Ann-Sofie Lagercrantz, 
samordnare och sekreterare för rådet som lämnar sitt uppdrag sista april. 
 
Nästa möte 8 juni kl. 13.00-15.30. 
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Stiftelsen Tryggare Sverige

§ En professionell NGO (non governmental organization)

§ Partipolitiskt och religiöst obunden
§ Drivs i form av en allmännyttig stiftelse

§ Inget bakomliggande vinstintresse

§ Tar inga statsbidrag

§ Utgår från ett MR-perspektiv

§ Bygger på forskning och beprövad erfarenhet

Följ oss på Twitter: @tryggaresverige



Agenda

§ Bakgrund 

§ Presentation av resultat 
§ Sammanfattning och slutsatser

§ Diskussion



Bakgrund



Bakgrund

§ Brott och otrygghet har kommit att bli ett av de största hoten mot möjligheten att driva 
företag i Sverige 

§ Det finns begränsad kunskap om näringslivets utsatthet för brott

§ Många kommuner har inte inkluderat näringslivet i det lokala brottsförebyggande arbetet

§ Resultatet från Svenskt Näringslivs undersökning ”Företagsklimat 2021” visar att Kalmar 
kommun hamnar på plats 205 i rankingen av frågan i vilken utsträckning företaget 
påverkas negativt av brottslighet/otrygghet i kommunen



FTU - Företagens 
trygghetsundersökning 



Syfte

§ Syftet med arbetet är att kartlägga omfattningen och konsekvenserna av brottsligheten 
mot företag, och hur detta påverkar förutsättningarna för företagandet i Kalmar kommun

§ Undersökningen ska generera ett bättre underlag inför planeringen av lämpliga åtgärder 
för att förebygga brott mot näringslivet



Undersökningens framtagande

§ FTU är framtagen i samarbete med personerna bakom NTU – Nationella 
Trygghetsundersökningen samt Polisens Trygghetsundersökning

§ Frågebatteriet har även kontrollerats mot motsvarande internationella studier



Undersökningens uppbyggnad

§ Undersökningen består av sammanlagt 17 frågor indelade i fyra delar:

1. Bakgrundsförhållanden

2. Oro för brott mot företaget

3. Utsatthet för brott mot företaget

4. Konsekvenser av oro och utsatthet för brott



Metod

§ Undersökningsdesign
- Digital enkät med anpassad överhoppslogik

§ Undersökningspopulation
- Undersökningen har skickats till 7 046 företag i kommunen
- Urval av respondenter har tagits fram av Kalmar kommun
- Områdesindelningen har tagits fram av Kalmar kommun och harmoniserar med andra 

kartläggningar i kommunen
- Branschindelningen har tagits fram av Kalmar kommun och baseras på SCB:s 

branschindelning SNI 2007



Metod (forts.)

§ Utskick
- Postalt utskick via riktade brev innehållande följebrev med QR-kod och webblänk till 

digital enkät under våren 2022
- Enkäten var möjlig att besvara i fyra veckor
- Ett påminnelsebrev skickades ut under svarstiden 

§ Avgränsningar
- Undersökningen är en kvantitativ kartläggning av företagens erfarenheter av brott och 

otrygghet – orsakerna till utsatthet och otrygghet eller vidare omständigheter kring 
det som rapporteras har därför inte undersökts

- Redovisningen av siffrorna i procentsatser har avrundats till närmsta heltal



Resultat



Svarsfrekvens



Svarsfrekvens

§ Undersökningen skickades till sammanlagt 7 046 företag varav 1 156 besvarade enkäten

§ Externt bortfall = 794 adressater
- Omfattar registrerade företag som inte bedrivit en aktiv verksamhet det senaste året
- Omfattar utskick som inte har nått avsedd mottagare på grund av exempelvis 

avflyttning, ogiltig/felaktig adress eller för att företaget inte längre är aktivt

§ Internt bortfall = 27 respondenter
- Avser bortfall där respondenter inte besvarade tillräckligt många frågor för att räknas 

som ett giltigt svar eller angett verksamhetsområde utanför Kalmar kommun

Svarsfrekvens
18%



Övergripande resultat



Övergripande resultat

63% av företagen i undersökningen har 
under det senaste året oroat sig i någon 
utsträckning för att utsättas för brott eller 
ordningsstörningar med anledning av den 
verksamhet som bedrivs

36% av företagen i undersökningen 
uppger att de under det senaste året 
utsatts för något eller några brott med 
anledning av den verksamhet som bedrivs

6% av företagen i undersökningen uppger 
att de, under det senaste året övervägt att 
flytta eller lägga ned delar av eller hela 
företaget till följd av oron eller 
utsattheten för brott



Bakgrundsförhållanden



Ägare/delägare

Annan chefsroll eller 
ansvarig

VD
Annat

Säkerhetschef

Respondentens roll i företaget

83%

6%

7%

3%



Fördelning enligt bransch
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Egenföretagare (0 anställda)
1 - 4 anställda

5 - 9 anställda

10 - 19 anställda
20 - 49 anställda

Över 50 anställda

Fördelning enligt storlek

45%

3%

23%

6%

3%
4%



Fördelning enligt område

53%
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Fördelning enligt område (forts.)

Kalmar tätort:

§ Kvarnholmen/Centrum/Malmen: 25%

§ Berga/Bergavik: 15%

§ Södra området: 11%
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Oro för brott mot företaget



Oro för brott mot företaget

§ 63% av företagen i undersökningen har under det senaste året oroat sig i någon 
utsträckning för att utsättas för brott eller ordningsstörningar med anledning av den 
verksamhet som bedrivs

§ Oron för att utsättas för brott eller ordningsstörningar fördelar sig enligt följande:

§ Ja, mycket ofta
§ Ja, ganska ofta
§ Ja, men bara sällan
§ Nej 
§ Vet ej

Inbrott (36%) Rån (10%)

Stölder och snatterier (32%) Fysiskt våld (10%)

Bedrägerier (32%) Ordningsstörningar (8%)

Skadegörelse (20%) Öppen narkotikahandel (8%)

Trakasserier (14%) Anlagd brand (6%)

Hot och utpressning (10%)



Oro för brott per bransch

§ Andel företag inom branschen som uppger oro: 

- Handel (72%)
- Fastighetsverksamhet (72%)
- Transport och magasinering (67%)
- Jordbruk-, skogsbruk- och fiskeverksamhet (66%)
- Hotell- och restaurangverksamhet (65%)

Total oro för brott och ordningsstörningar per bransch



Oro för brott per bransch (forts.)

Handel

§ De brott eller ordningsstörningar som flest företag uppger att de oroat sig för att drabbas 
av inom branschen är stölder och snatterier (53%) följt av bedrägerier (41%) och inbrott 
(33%)

§ De flesta företag i branschen som har oroat sig för att utsättas för brott eller 
ordningsstörningar är belägna i Kalmar tätort (79%) som också är det största området i 
branschen (78%)

§ Den storlekskategori som utgör flest oroliga företag inom branschen är 1-4 anställda 
(36%) som också är den största storlekskategorin inom branschen (35%)



Oro för brott per område (forts.)

§ Andel företag i området som uppger oro: 

- Halltorp (72%)
- Hagby-Vassmolösa (69%)
- Läckeby (inkl. Åby) (65%)
- Trekanten (inkl. (Ljungby norra) (64%)
- Lindsdal (inkl. Förlösa-Kläckeberga) (61%)

Total oro för brott och ordningsstörningar per område



Oro för brott per område (forts.)

Hagby-Vassmolösa

§ De brott eller ordningsstörningar som flest företag i området har oroat sig för att utsättas 
för är inbrott (49%), stölder och snatterier (47%) följt av bedrägerier (38%)

§ De flesta företag i området som har oroat sig för att utsättas för brott eller 
ordningsstörningar tillhör branschen Jordbruk-, skogsbruk- och fiskeverksamhet (40%) 
som också är den största branschen i området (48%)

§ Den storlekskategori som utgör flest oroliga företag i området är egenföretagare (45%) 
som också är den största storlekskategorin i området (48%) 



Oro för brott mot företaget - Slutsatser 

63% av företagen i undersökningen har 
under det senaste året oroat sig i någon 
utsträckning för att utsättas för brott eller 
ordningsstörningar med anledning av den 
verksamhet som bedrivs

Företag inom handel följt av 
fastighetsverksamhet är mest oroliga för 
att utsättas för brott

Oron för att utsättas för brott är störst 
bland företagare i Halltorp följt av Hagby-
Vassmolösa

Oron att utsättas för inbrott är störst följt av 
stölder och snatterier samt bedrägerier



Utsatthet för brott mot företaget



Utsatthet för brott mot företaget

§ 36% av företagen i undersökningen uppger att de under det senaste året utsatts för något 
eller några brott med anledning av den verksamhet som bedrivs

Andel företag i undersökningen som uppger att de har utsatts för brott mot företaget:

§ Ja, 1 gång
§ Ja, 2-3 gånger
§ Ja, fler än 3 gånger
§ Nej 
§ Vet ej

Stölder och snatterier (18%) Hot och utpressning mot 
företagets anställda (5%)

Inbrott i företagets egendom så som 
fastigheter och fordon (15%)

Våld mot företagets anställda (3%)

Bedrägerier inkl. kort-, faktura och 
investeringsbedrägerier (13%)

Rån mot företaget (2%)

Skadegörelse inkl. klotter på företagets 
fastigheter eller fordon (12%)

Anlagd brand i företagets lokaler 
eller fordon (1%)

Trakasserier mot företagets anställda 
(8%)



Utsatthet för brott per bransch (forts.)

§ Andel utsatta företag inom branschen: 
- Handel (60%)
- Transport och magasinering (52%)
- Fastighetsverksamhet (49%)
- Annan serviceverksamhet (38%)
- Hotell- och restaurangverksamhet (38%)

Total utsatthet för brott per bransch



Utsatthet för brott per bransch (forts.)

Handel

§ De brott som drabbar flest företag inom branschen är stölder och snatterier (41%) följt av 
bedrägerier (25%) och skadegörelse (23%)

§ De flesta företag i branschen som har utsatts för brott är belägna i Kalmar tätort (84%) där 
också de flesta företagen i branschen är belägna

§ Den storlekskategori som utgör störst andel brottsutsatta företag inom handel är 1-4 anställda 
(36%) som också utgör den största storlekskategorin inom branschen



Utsatthet för brott per område

Total utsatthet för brott per område

§ Andel utsatta företag i området: 
- Smedby (inkl. Dörby) (39%)
- Halltorp (39%)
- Kalmar tätort (38%)
- Hagby-Vassmolösa (37%)
- Trekanten (inkl. Ljungby norra) (33%)



Utsatthet för brott per område (forts.)

Kalmar tätort

§ De vanligaste brotten som drabbar företag i Kalmar tätort är stölder och snatterier (20%) 
följt av skadegörelse (18%) och bedrägerier (17%)

§ De flesta företag i området som har utsatts för brott tillhör handel (27%) och 
fastighetsverksamhet (10%) som också är de två största branscherna i området

§ Den storlekskategori som utgör störst andel brottsutsatta företag i Kalmar tätort är 1-4 
anställda (31%) som också utgör den största storlekskategorin i området



Upprepad utsatthet för brott

62%
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Utsatthet för brott mot företaget - Slutsatser 

36% av företagen i undersökningen 
uppger att de under det senaste året 
utsatts för något eller några brott med 
anledning av den verksamhet som bedrivs

Företag inom handel följt av transport och 
magasinering samt fastighetsverksamhet 
är mest utsatta för brott

Utsattheten för brott är störst bland 
företagare i Smedby följt av Halltorp och 
Kalmar tätort

Stölder och snatterier är vanligast följt av 
inbrott i företagets egendom och 
bedrägerier



Anmälningsbenägenhet och erfarenheter av polisen



Ja, samtliga brott har 
polisanmälts

Ja, vissa brott har 
polisanmälts

Nej, inga brott har 
polisanmälts

Anmälningsbenägenhet

§ Som främsta anledningar till att 
brottet/brotten inte polisanmälts anges 
att:
- En polisanmälan leder sällan till någon 

åtgärd (32%)
- Händelsen bedömdes inte vara 

tillräckligt allvarlig (30%)

23%

22%

55%



Ja

Nej

Vet ej

Erfarenheter av polisen

§ 46% av företagen i undersökningen har 
positiva eller mycket positiva erfarenheter 
av polisen i samband med sina ärenden 
under det senaste året

§ 20% av företagen i undersökningen har 
negativa eller mycket negativa 
erfarenheter av polisen i samband med 
sina ärenden under det senaste året

§ När du vet vad du vet idag, skulle du 
anmäla liknande brott till polisen i 
framtiden?

49%

24%

28%



Konsekvenser av oro eller utsatthet för brott



Konsekvenser av oro eller utsatthet för brott

§ 3% av företagen i undersökningen uppger att de, under det senaste året 
övervägt att flytta till följd av oron eller utsattheten för brott
- 51% inom kommunen
- 49% till annan kommun

§ 4% av företagen i undersökningen uppger att de, under det senaste året har 
övervägt att lägga ned delar av eller hela företaget till följd av oron eller 
utsattheten för brott

§ Sammantaget uppger 6% av företagen i undersökningen att de övervägt att 
flytta eller lägga ned delar av eller hela företaget till följd av oron eller 
utsattheten för brott

§ 1% av företagen i undersökningen uppger att en anställd under det senaste 
året har valt att lämna sin anställning på grund av oron eller utsattheten för 
brott



Sammanfattning och slutsatser



Övergripande resultat

63% av företagen i undersökningen har 
under det senaste året oroat sig i någon 
utsträckning för att utsättas för brott eller 
ordningsstörningar med anledning av den 
verksamhet som bedrivs

36% av företagen i undersökningen 
uppger att de under det senaste året 
utsatts för något eller några brott med 
anledning av den verksamhet som bedrivs

6% av företagen i undersökningen uppger 
att de, under det senaste året övervägt att 
flytta eller lägga ned delar av eller hela 
företaget till följd av oron eller 
utsattheten för brott



Oro för brott mot företaget kontra rapporterad 
utsatthet

Företag inom handel samt 
fastighetsverksamhet och transport och 
magasinering är mest oroliga för att 
utsättas för brott

Oron för att utsättas för brott är störst 
bland företagare i Halltorp följt av Hagby-
Vassmolösa och Läckeby

Oron att utsättas för inbrott är störst följt 
av stölder och snatterier och bedrägerier

Stölder och snatterier är vanligast följt av 
inbrott och bedrägerier

Företag inom handel följt av transport och 
magasinering och fastighetsverksamhet är 
mest utsatta för brott

Utsattheten för brott är störst bland 
företagare i Smedby samt i Halltorp och 
Kalmar tätort



Nästa steg



Nästa steg

§ Resultaten som framkommit i denna undersökning bör läggas samman och jämföras med polisens lägesbild

§ Genomförande av en orsaksanalys
- Fördjupande intervjuer med enskilda företagare, samt med exempelvis polisen, kommunen och lokala 

branschorganisationer
- Workshops med företagare och kommun med fokus på orsak och förslag på lösningar

§ Framtagande av aktivitetsplan/åtgärdslista
§ Primär prevention – fokus på hela näringslivet

- Kunskapshöjande insatser 
- Informationsinsatser

§ Sekundär prevention
- Riktade insatser per bransch, område, storlek

§ Tertiär prevention
- Stödjande arbete för de företag/företagare som utsatts för brott eller på annat sätt påverkas negativt



Tips

§ Trygg Fastighet – en verktygslåda för fastighetsägare www.tryggfastighet.org
- Trygghetscertifiering

§ Nationellt Kunskapscentrum för Platssamverkan www.platssamverkan.org

§ BoTryggt2030 – handboken för planering av säkra www.botryggt.se
och trygga livsmiljöer 

http://www.tryggfastighet.org/
http://www.platssamverkan.org/
http://www.botryggt.se/


TACK!
Jacob Ämtvall

Statsvetare

jacob.amtvall@tryggaresverige.org

Stiftelsen Tryggare Sverige 

www.tryggaresverige.org | info@tryggaresverige.org

08-29 20 00

mailto:cornelis.uittenbogaard@tryggaresverige.org
http://www.tryggaresverige.org/
mailto:info@tryggaresverige.org


Information om aktuella 
ANDTS-satsningar



Kalmarsunds gymnasieförbund

Kalmarsunds gymnasieförbund ANDTS

• Anställde en ANDTS- samordnare läsåret 21/22 

• Aktivitetsplan för gymnasieskolorna är framtagen. 

• Föreläsningsserier för eleverna koppling ANDTS 

• ANDTS i ordinarie undervisning 

• Inventering ämnen 

• ANDTS på schemat (CAN, Centralförbundet för alkohol-
och narkotikaupplysning) 

• Kompetenskartläggning kopplat till ANDTS 

• Uppstart för samtliga ANDTS-coacher och vidare arbete 

• Synliggöra för verksamheten, elever och vårdnadshavare 
att ANDTS är en prioriterad fråga 



Kalmarsunds gymnasieförbund

Kampanjveckan/föreläsning

• Intensifiera arbetet kopplat till ANDTS 

• Vidgar perspektivet, trygghetsarbete

• Kampanjvecka på våra skolor  18-20/5

• Föreläsning den 23/5 för vårdnadshavare 

• Föreläsningar för mentorer/mentorstid 

• Föreläsningar kopplat till ANDTS 

• Genomför på mentorstid 

• Reflektionsfrågor



Kalmarsunds gymnasieförbund

Kampanjveckan 

• Onsdag-fredag 18/5-20/5, 10.00-14.00

• Aktiviteter som sker på skolorna under alla dagar. 

• Stagneliusskolan 

• Lars Kaggskolan 

• Jenny Nyströmsskolan

• Använder oss av entréer, caféer, gallerian för att möta 
elever  

• Arbetsgrupp bestående av: 

• Rektorer 

• Verksamhetsområdeschef 



Kalmarsunds gymnasieförbund

Kampanjveckan, deltagare  

• Polisen 

• Förebyggande teamet, ADM 

• Kuratorer från skolorna 

• Elevkårerna 

• Länsstyrelsen 

• ANDTS-coacher 

• Ungdomshuset UNIK 

• Kvinnojouren & ungdomsjouren 

• Organisationen MÄN 

• ATV, alternativ till våld



Kalmarsunds gymnasieförbund

Föreläsning 23/5 18.30

• Håkan Roupé, Johan Hjulström 

• Fokus på upptäcka användning av narkotika 

• Möjlighet för dialogsamtal alternativt möjlighet till samtal 
efter föreläsningen.

• Riktas till alla vårdnadshavare 



1

Niko Kalcidis, kommunpolis i Kalmar

Lägesbild – EST Kalmar
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Lägesbilden

• Generella samlade lägesbilden i Kalmar – grönt läge med 

undantag för Norrliden som anses befinna sig i gult läge.

• Etablering av kriminella gäng – oförändrad status.

• Tallhagskolan – varit en stökig period. Områdespolis ihop med 

socialtjänsten jobbar intensivt med problematiken.

• Kroglivet – periodvis hög fyllerigrad men ordningsamt i stort
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Framåt

• Ungdom/gymnasiefester – varit lugnt med såna hittills.

• Fastighetsägarnätverk med fokus på säkerhetsfrågor –

kopplat till EST Kalmar
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Tid 
Onsdagen den 2 mars 2022 

Plats 
Digitalt möte via Teams 

Omfattning 
§ 1 – 14  

Beslutande 
Dzenita Abaza (S) Kommunstyrelsen 
Lotta Wahlmino (L) Kommunstyrelsen 
Liselotte Ross (V)  Kommunstyrelsen 
Michael Ländin (S)  Omsorgsnämnden 
Peter Akinder (S)  Samhällsbyggnadsnämnden 
Kajsa Hedin (M)  Samhällsbyggnadsnämnden 
Leila Ben Larbi (V)  Samhällsbyggnadsnämnden 
Johanna Petersson (C)  Servicenämnden 
Magnus Uhr (S)  Södermöre kommundelsnämnd 
Krister Ekström  Neuroförbundet 
Barbro Eldhagen  Autism- och Aspergerförbundet 
Allan Johansson  Synskadades riksförbund 
Marie Torstensson FUB 
Kåge Johnson  Reumatikerföreningen 
Svante Erlandsson DHR 
Monica Roske  Hjärnkraft 
Glenn Olsson  Strokeföreningen 

Ersättare 
Magnus Jernetz Gustavsson DHR 
Anna Wändesjö  FUB 
Eva Raner  Reumatikerföreningen 
 

Övriga närvarande 
Madeleine André   Serviceförvaltningen 
Niklas Cedergren   ADB Sydost 
Hanna Löfgren   Kommunledningskontoret 
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Sandra Andersson   Studieförbundet Vuxenskolan           
Sophia Sundlin   Kultur- och fritidsförvaltningen 
Niklas Hörling   Kommunledningskontoret 
Zeke Karlsson   Kommunledningskontoret  
Cecilia Wróbel   Kommunledningskontoret 
Stina Nordström                    Kommunledningskontoret 
 

Sekreterare 
 
 
 
 

Stina Nordström 

 

Justeras 
 
 
 
 
Dzenita Abaza   Glenn Olsson 
Ordförande  Strokeföreningen  
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 § 1 
Inledning 
Ordförande Dzenita Abaza hälsade alla välkomna och öppnade mötet. Dzenita 
Abaza såg fram emot att kunna träffas fysiskt vid nästa möte i juni nu när 
restriktionerna har avvecklats. Kriget i Ukraina nämndes och att det kan komma 
att bli en utmaning för kommunen att ta emot många flyktingar.  
 
Mordet på en man i 20-årsåldern på Kattrumpan i februari togs upp. Kalmar har 
hittills varit förskonat från den sortens händelser som inträffat i andra städer. 
Stora satsningar görs på det brottsförebyggande arbetet för att Kalmar ska förbli 
en trygg och välmående kommun. Trygghetsskapande åtgärder pågår i 
Norrliden, Berga och Oxhagen och kommunen kommer under våren öppna 
mötesplatser i dessa områden för att möta medborgarna där.  

§ 2 
Val av justerare  
Glenn Olsson utsågs att justera dagens protokoll tillsammans med ordföranden.   
 

§ 3 
Fastställande av dagordningen 
Två övriga frågor anmäldes: 

• Följdfrågor till mötet om simhallen den 18 februari 

• Region Kalmar läns besöksnäringsstrategi 
 

Dagordningen fastställdes.  
 

§ 4 
Återkoppling från respektive nämnd 
 
Omsorgsnämnden 
Michael Ländin förklarade att även om de allmänna restriktionerna på grund av 
pandemin har avvecklats så arbetar man fortfarande i äldreomsorgen på samma 
sätt som tidigare med bland annat strikta hygienrutiner för att skydda de allra 
sköraste grupperna.  
 
Då medarbetarna måste stanna hemma vid symtom är det fortfarande en hård 
belastning inom verksamheten. Det kan resultera i att till exempel träffpunkter 
måste stänga på grund av personalbrist. Michael Ländin bad om förståelse för 
detta trots att samhället i övrigt öppnar upp.  
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Avslutningsvis uppmuntrade Michael Ländin till att sprida information om 
sommarjobb inom omsorgen. 350-400 tjänster behöver tillsättas och mer 
information finns på www.kalmar.se/omsorgsjobb  
 
Johanna Petersson intygade att sommarjobb inom omsorgen är en bra erfarenhet 
och ett givande arbete.  
 
Servicenämnden 
Johanna Petersson berättade om arbetet med att göra badplatserna vid Ekö, 
Kalmarsundsparken och Vita sand mer tillgängliga.  
 
Projektet Missing lights pågår för att belysa mörka och otrygga områden. Några 
platser som ska få bättre belysning är mataffären i Smedby, Stensbergsparken och 
Granvägen/övergången över Norrlidsvägen.  
 
Dzenita Abaza ställde frågan om rådet är nöjda med tillgängligheten vid 
badplatserna. Magnus Jernetz Gustavsson svarade att det är bra att satsa på två 
stora badplatser som Vita sand och Kalmarsundsparken. Tillsammans med 
Koudden ger det en bra täckning från norr till söder. Magnus Jernetz Gustavsson 
ser gärna att kommunen fortsätter jobba med ramper i skog och mark.  
 
Krister Ekström påminde om att tillgängligheten är bra även vid Kattrumpan och 
Norrlidsbadet. Det är många som använder ramperna som finns, även äldre som 
har svårt att gå.  
 
Lotta Wahlmino instämde med Krister och sa att man även lyckats med 
tillgängligheten fram till vattnet på Kattrumpan, det handlar inte bara om att 
komma ner i vattnet.  
 
Södermöre kommundelsnämnd 
Magnus Uhr fortsatte på temat badplatser och berättade om utomhuspoolen och 
bassängen i Pårydsbadet. Verksamheten är viktig för att öka simkunnigheten och 
tack vare badet är simkunnigheten bland barnen i Påryd bland de högsta i Sverige. 
 
Utöver detta nämndes Södermöres arbete med att använda en medborgarbudget 
för landsbygdsutveckling. Först ut är Tvärskog där alla invånare får lägga fram 
förslag och sedan rösta vilket de vill genomföra, som ett sätt att öka delaktigheten.  
 
Slutligen nämndes att en vandringsled i Påryd ska byggas ut med hjälp av 
bygdepengen och att en obemannad butik har öppnats i Halltorp. Över lag syns 
en stor investeringsglädje i den södra kommundelen med anledning av den 
planerade kriminalvårdsanstalten.  
 
Samhällsbyggnadsnämnden 

http://www.kalmar.se/omsorgsjobb
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Peter Akinder informerade om detaljplanen för Norrlidens framtida 
stadsdelscentrum ska beslutas av kommunfullmäktige innan sommaren. I 
Norrlidens centrum planeras för bland annat folktandvård, hälsocentral och 
affärer. Även detaljplanen för kvarteret Askkakan i Lindsdal ska antas innan 
sommaren. Här förbereds bland annat för fler bostäder och nya gång- och 
cykelvägar.  
 
Utöver detta nämndes att arbetet med den nya översiktsplanen pågår.  
 
Dzenita Abaza gav en stor eloge till arbetet som görs på 
samhällsbyggnadskontoret och att trygghet och tillgänglighetsfrågor beaktas. 
Eventuellt kan vi ta upp frågan om Norrlidens nya stadsdelscentrum vid ett 
kommande möte för att hjälpas åt att sprida information om vad som är på gång. 
 
Lotta Wahlmino har uppfattat att det är svårt att nå ut med information till de 
boende i Norrliden men att ett nytt informationsmöte planeras någon gång 
under v. 11 eller 12 (kvällstid).  
 
Peter Akinder förklarade att det har varit en utmaning att få till bra samråd under 
pandemin när vi inte kunnat träffas fysiskt. Det är svårt att få en överblick över 
kartor vid digitala möten.  
 
Stina Nordström fick i uppdrag att ta reda på datum för det planerade 
informationstillfället för spridning i Tillgänglighetsrådet och Integrationsrådet.  
 
Informationen lades till handlingarna. 
 

§ 5 
Återkoppling från organisationerna 
 

Neuroförbundet 
Krister Ekström berättade att det fortfarande finns ett motstånd inom 
förbundet att träffas fysiskt inomhus. Årsmötet hölls därför digitalt. En ny 
rutin har tillkommit med en gemensam kalender där alla lokalföreningars 
aktiviteter läggs in och är öppna för medlemmarna att anmäla sig till.   
 
FUB 
Marie Torstensson berättade att Funkisfestivalen på Unik den 12 februari var ett 
mycket uppskattat arrangemang.  
 
Reumatikerföreningen 
Kåge Johnson berättade att föreningen startat upp all verksamhet igen förutom 
badet. Det märks att det finns ett stort behov av att träffas igen. Föreningen stöter 
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på regionen för att badet ska öppnas igen då det är många som lider av att inte få 
använda det.   
 
Informationen lades till handlingarna. 

§ 6 
Information om Överförmyndarverksamheten 
Verksamhetschefen Hanna Löfgren informerade. Överförmyndarverksamheten 
startade 2019 och är en tillsynsmyndighet över gode män och förvaltare i Kalmar, 
Mörbylånga och Borgholm.  
 
Den huvudsakliga arbetsuppgiften är att utreda om det finns behov av att utse en 
god man eller förvaltare. Andra uppgifter är att granska årsredovisningar, 
samtycka till fastighetsförsäljningar, arvsskiften och bevaka att huvudmannens rätt 
tillgodoses av god man eller förvaltare. Huvudmännen är ofta äldre eller 
personer med funktionsnedsättning, men även minderåriga och 
ensamkommande barn.  
 
När en utredning av behovet görs är utgångspunkten att den minst ingripande 
åtgärden ska prövas först. Först tittar man på om hjälp från anhöriga eller 
socialtjänst kan vara ett alternativ, eller att ge fullmakt till någon.  
 
Är det inte tillräckligt kan man gå vidare till godmanskap vilket innebär att 
huvudmannen frivilligt går med på att den gode mannen tar tillvaratar ens 
juridiska och ekonomiska rättigheter. Om inte samtycke finns krävs ett läkarintyg. 
Huvudmannen har fortfarande full rättshandlingsförmåga och den goda mannen 
hjälper bara till inom de områden där det finns behov.  
 
Godmanskapet består av tre olika delar: 

• Bevaka rätt (söka bidrag, skriva avtal) 

• Förvalta egendom (betala räkningar, placera pengar) 

• Sörja för person (se till att insatser fungerar bra, bra boende, fritid) 
 
Förvaltarskap är en tvingande åtgärd när godmanskap inte är tillräckligt. Då har 
förvaltaren ensam rådighet över huvudmannens egendom och kan företräda 
huvudmannen i alla angelägenheter som ingår i uppdraget.  
 
När det gäller arvode är huvudregeln att huvudmannen står för arvode till god 
man eller förvaltare.  
 
Krister Ekström undrade hur många personer i kommunen som har god man eller 
förvaltare. Hanna Löfgren berättade att 549 personer har en god man och 101 
personer står under förvaltarskap.  



 7 (14) 

Tillgänglighetsrådet 
 
 
 

PROTOKOLL 
 
Sammanträdesdatum 

2022-03-02 

 

 

 
Monica Roske undrade om det är möjligt för anhöriga att granska att de 
räkenskaper som god man eller förvaltare sköter går rätt till. Hanna Löfgren 
svarade att som närmast anhörig har man oftast rätt till det. 
Överförmyndarverksamheten vill gärna få in synpunkter om man upplever att 
något inte sköts korrekt.  
 
Kåge Johnson ställde frågor om förvaltarskap/gode män för omyndiga barn 
vars ena förälder avlider. Hanna Löfgren berättade att en försäkring faller ut kan 
Överförmyndarverksamheten kopplas in för att placera pengarna på ett 
överförmyndarspärrat konto. Om barnet ingår i ett arvskifte krävs samtycke från 
Överförmyndarnämnden.  
 
Lotta Wahlmino undrade om det finns tillräckligt med goda män och förvaltare 
eller om det behövs fler? Hanna Löfgren svarade att de behöver fler och gärna 
tar emot tips på personer som vill engagera sig.  

Informationen lades till handlingarna. 

§ 7 
Information från Studieförbundet vuxenskolan om Mitt val 
Verksamhetsutvecklare Sandra Andersson visade en film om den nationella 
satsningen som görs för att öka valdeltagandet för personer med 
funktionsnedsättning.  
Filmen finns här: Välkommen till Mitt Val studiecirkeln | Studieförbundet Vuxenskolan 
 
7-8 personer kan ingå i varje cirkel och i länet är målsättningen att starta 5-8 
cirklar. Myndigheten för ungdoms- och civilsamhällesfrågor (MUCF) ger bidrag 
till arbetet. Nu pågår rekrytering av cirkelledare. Nästa steg är att nå ut till 
målgruppen och kontakt har bland annat tagits med Växtplats i Kalmar AB 
(Vikab) som kommer att vara med. Studiecirkeln kommer att hållas på plats i 
deras lokaler. Fler grupper är på gång.  
 
Studiecirklarna startar i april/maj och hälften av tillfällen görs innan sommaren 
för att sedan återupptas i mitten av augusti. En avslutande valdiskussion ska 
hållas i slutet av augusti där företrädare för samtliga partier bjuds in. Sandra 
Andersson tipsade om webbkursen för politiker om hur man talar och skriver 
lättläst. Webbkursen finns här: www.sv.se/lattlastpolitiker  
 
Materialet till Mitt val kan användas även andra år än valår och för andra grupper 
(till exempel personer med utländsk bakgrund).  
 

https://mittval.nu/
http://www.sv.se/lattlastpolitiker
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Lotta Wahlmino rekommenderade alla som skriver texter att delta i utbildningen 
om lättläst. Det är en bra utbildning där man får förståelse för varför lättläst är 
viktigt.  
 
Marie Torstensson föreslog att daglig verksamhet involveras för att hålla 
studiecirklar där. Om studiecirkeln hålls på andra tider och i andra lokaler kan 
ledsagning behövas. 
 
Dzenita Abaza tyckte Mitt val var ett mycket viktigt initiativ och tipsade om att 
SFI och Folkuniversitetet kan vara plattformar för att nå ut med information, 
liksom de nya mötesplatser som öppnar upp på flera ställen i Kalmar i mitten av 
maj. Dzenita Abaza nämnde också de tre miljoner kr som finns avsatta under 
2022 för satsningar inom social hållbarhet tillsammans med civilsamhället. 
Här finns möjlighet för bland annat studieförbund att ansöka om medel vilket är 
viktigt inte minst under ett valår.  
 
Anna Wändesjö tyckte Mitt val var ett bra initiativ. Den här typen av utbildningar 
behövs för det är många som vill ha information.  
 
Informationen lades till handlingarna.  

§ 8 
Demokratiskt deltagande för personer med 
funktionsnedsättning 
Dzenita Abaza uppmärksammade valåret och hur viktigt det är med insatser av 
olika slag för att öka valdeltagandet bland personer med funktionsnedsättning. 
 
Cecilia Wróbel och Stina Nordström informerade ett webinarium den 13 april 
kl. 9-12 om ökad demokratisk delaktighet. Webinariet fokuserar särskilt på 
delaktighet för personer med funktionsnedsättning, HBTQI-personer och 
personer med utomeuropeisk bakgrund. Målgrupp är politiker, personer som 
arbetar med att främja den demokratiska delaktigheten och alla som har en roll i 
förberedelserna inför valet i september (valsamordnare, röstmottagare med flera).  
 
Medverkar gör bland annat forskare, studieförbund, Myndigheten för delaktighet 
och Funktionsrätt Kalmar län.  
Anmälan görs via länken nedanför: 
Webbinarium om ökad demokratisk delaktighet | Länsstyrelsen Kalmar (lansstyrelsen.se) 
 
Informationen lades till handlingarna.  
 
 

https://www.lansstyrelsen.se/5.510c4d4817ee3b762bc14a48.html
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§ 9 
Aktuella barn- och ungdomsfrågor 
Sophia Sundlin informerade om resultatet av höstens Lupp-enkät i årskurs 8 med 
särskilt fokus på gruppen som angett att de har en funktionsnedsättning. En 
fullständig rapport kommer i mars eller april 2022 och då får kommunstyrelsen en 
föredragning.  
 
Ungefär 10 % av de som svarat har angett att de har en 
funktionsnedsättning som innebär svårighet att delta i olika aktiviteter 
vilket är en ökning från tidigare enkät. Det är ungefär 5 % som inte vill svara på 
frågan vilket antyder att det kan finnas ett mörkertal.  
 
Unga med funktionsnedsättning uppger större missnöje med skolan, kompisar 
och livet som helhet jämfört med övriga. Det finns saker att göra på fritiden fast 
inget som intresserar just mig. Eller så får de inte delta i aktiviteten för 
föräldrarna, eller har problem att ta sig dit.  
 
Unga med funktionsnedsättning är överrepresenterade i ytterligheterna – det vill 
säga i den grupp som aldrig gör något på fritiden och den grupp som deltar i 
aktiviteter flera gånger i veckan.  
 
Funktionsnedsatta ungdomar tränar vanligtvis en gång per vecka men flera tränar 
oftare. Gruppen är överrepresenterad bland dem som aldrig tränar.  
 
Ungdomar med funktionsnedsättning uppger i större utsträckning än andra att de 
träffar kompisar på sociala medier och internet. De är medlem i en förening i 
lägre utsträckning än andra (54 % jämfört med 61 %). 
 
Luppen är mycket omfattande och därför ansåg Sophia Sundlin att vi bör titta på 
ett alternativ som särskolans elever kan använda.  
 
Dzenita Abaza tackade för informationen. Lupp:en är en bra vägledning och det 
är alltid spännande att få se resultatet. Den är också ett bra komplement till 
trivselenkäten på gymnasierna.  
 
Dzenita Abaza undrade om man funderat på att lägga till fler frågor, till exempel 
om hedersrelaterat våld och våld i nära relation? 
 
Sophia Sundlin berättade att det finns möjlighet att lägga till tre 
kommunspecifika frågor i Lupp:en. Dessa tre lades till i år: 

• Hur skulle du vilja få information om vad som händer i Kalmar kommun?  
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• Har du en gång i månaden eller oftare sett någon du står nära, en kompis, 
förälder eller partner bli utsatt för våld* i så fall av vem?  
 

• Har du, en gång i månaden eller oftare, kontrollerat, hotat eller utövat våld* 
mot någon av följande… 

o -Jag har inte utsatt någon -Annan elev -Kompis -
Partner/pojkvän/flickvän -Lärare -Förälder/vårdnadshavare -
Familjemedlem -Annan  

 

*Med våld menar vi: ex hot, slag, knuffar, fasthållning  

 
I Lupp:en fanns i år också några frågor om pandemins påverkan på unga. Unga 
med funktionsnedsättning har i högre utsträckning än övriga svarat att livet blivit 
”mycket/lite sämre” men även ”mycket/lite bättre”. Gruppen är alltså 
överrepresenterad bland ytterligheterna och det är färre som svarat att livet 
upplevs ungefär som innan pandemin.  
 
Barbro Eldhagen undrade om vilka slutsatser barnen själva drar av resultatet från 
Lupp:en. Sophia Sundlin berättade att kultur- och fritidsförvaltningen tidigare 
anställt ungdomar som sommarjobbare för att analysera resultatet och sprida 
det.  
 
Informationen lades till handlingarna. 

§ 10 
Information om tillgänglighet i kommunens 
digitaliseringsarbete  
Digitaliseringschefen Niklas Hörling inledde med att berätta om kommunens 
digitaliseringsstrategi som antogs 2018. 
 
Där anges att digital service ska vara lättillgänglig och utformad på ett sätt så att 
alla invånare kan ta del av den. Tillgänglighet är också en av de 
grundläggande principerna vid utveckling och inköp så att vi säkerställer att 
vi ställer rätt krav på produkter och tjänster.  
 
Koordinator Zeke Karlsson från kommunikationsenheten fortsatte berätta om 
tillgängligheten på www.kalmar.se. Webbplatsen togs fram i sin nuvarande form 
2016 och redan då ställdes krav på leverantören när det gäller tillgänglighet. På 
sidan finns en tillgänglighetsredogörelse som beskriver hur tillgänglig sidan är 
och vilka brister som fortfarande finns och som vi jobbar för att förbättra.  
 
www.kalmar.se blev granskade av Myndigheten för digital förvaltning (Digg) i 
höstas och fick en lista på saker som behövde åtgärdas. Det har gjorts både av 
webbleverantören och av kommunens egna kommunikatörer. Ett internt 

http://www.kalmar.se/
http://www.kalmar.se/
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statistikverktyg är också till stor hjälp för att kontinuerligt förbättra 
tillgängligheten på sidan.  
 
Talande webb är en funktion på www.kalmar.se som läser upp texterna. Det kan 
vara ett bra hjälpmedel för vissa grupper som har svårt att ta till sig texter.  
 
Dzenita Abaza betonade betydelsen av klarspråk och att det är viktigt att kunna 
hitta rätt utan att behöva gå för långa vägar. Det är också viktigt att kommunicera 
till invånarna allt som görs för att förbättra den digitala tillgängligheten.  
 
Zeke Karlsson berättade att kommunen har ett nära samarbete med företaget 
Funka och dess kommunnätverk för att utveckla den digitala tillgängligheten. 
Strukturen på webben följer en vedertagen utformning som över 250 av 
Sveriges kommuner använder sig av. Niklas Hörling förtydligade att strukturen 
har valts då den efter tester har visat sig vara den mest tillgängliga.  
 
Lotta Wahlmino och Johanna Petersson framförde att sökfunktionen är 
bristfällig och ofta leder till dokument i stället för informationstexter och 
kontaktuppgifter.  
 
Zeke Karlsson förklarade att de jobbar löpande med sökmotorn för att den ska 
fungera optimalt. Niklas Hörling kompletterade med att en sida kan ha flera namn 
och vara förknippad med olika saker och därmed komma upp som ett resultat i 
olika sökningar. Zeke Karlsson behöver få information om vilka ord som sidan 
ska förknippas med.  
 
Monica Roske hade synpunkter på Tillgänglighetsrådets sida och tar en kontakt 
med Stina Nordström för mer information.  
 
Dzenita Abaza lyfte upp gruppen äldre och personer med utländsk bakgrund, det 
är viktigt att lyssna på deras synpunkter för att göra webben så bra som möjligt. 
 
Zeke Karlsson förklarade att klarspråk används i alla texter, men frågan är om 
lättläst behövs som ett komplement på vissa sidor.  
 
Magnus Jernetz Gustavsson påminde om informationen tidigare på mötet om 
Mitt val och kursen om hur man skriver lättläst. Det är viktigt att det finns sådana 
texter på webben.  
 
Informationen lades till handlingarna. 
 
 

http://www.kalmar.se/
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§ 11 
Tillgänglighetsrådets möte den 1 juni – tema arbetsliv 
Dzenita Abaza berättade om presidiets förslag om att nästa möte i 
Tillgänglighetsrådet ska vara på temat arbetsliv. Arbetsmarknadsenheten, 
Arbetsförmedlingen och Växtplats i Kalmar AB (Vikab) skulle kunna bjudas 
in. Rådet uppmanades att återkomma till presidiet för att lämna förslag på 
innehållet.  
 
Lotta Wahlmino föreslog att nästa möte hålls på Vikab. Dzenita Abaza tyckte 
det var ett bra förslag och möjligheterna ska undersökas.  
 
Informationen lades till handlingarna. 

§ 12 
Workshopar om universell utformning den 4 mars och 8 
april 
Cecilia Wróbel informerade om två kommande workshopar som kommunen 
arrangerar om universell utformning och jämlikhet. Deltagarna kommer att 
delas in i mindre grupper och sedan välja ett aktuellt projekt inom kommunen att 
studera vidare (lekplats, omklädningsrum med mera).  
 
Magnus Jernetz Gustavsson undrade om mötet kommer att dokumenteras på 
något sätt för att kunna ta del av i efterhand. Cecilia Wróbel förklarade att vid 
mötet den 8 april kommer ett antal forskare från olika universitet i Sverige att vara 
med och lyssna och dokumentera. Det är som en del i ett annat pågående projekt 
som heter Jämlikhetens syntax som kommunen ingår i.  

 
Informationen lades till handlingarna. 

§ 13 
Övriga frågor 

• Nätverk om migration och funktionsnedsättning 

Cecilia Wróbel informerade om ett nätverk som Myndigheten för delaktighet 
(MFD) kommer att starta upp för aktörer som möter personer med 
funktionsnedsättning med erfarenhet av migration. Nätverket är bland annat 
öppet för lokala funktionsrättsorganisationer. Den som är intresserad av att vara 
med kontaktar Cecilia.  
 
Informationen lades till handlingarna. 

• Skrivelse för att nå unga med intresse för tillgänglighetsfrågor 

Stina Nordström berättade om att presidiet och kansliet diskuterat hur rådet kan 
få med unga i sitt arbete. I samband med Funkisfestivalen delades information 
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ut om Tillgänglighetsrådet. Information ska också läggas upp på tv-skärmarna på 
gymnasieskolorna och gymnasiesärskolan.  
Informationen lades till handlingarna. 

• Kompetensutvecklingseftermiddag 28 september 

Stina Nordström informerade om planeringen inför den 28 september.  
En mindre arbetsgrupp har börjat planera eftermiddagen och Lars-Göran 
Waden är preliminärbokad för en föreläsning om hur tillgänglighet skapar tillväxt.  
 
En föreläsning via Alla har något att berätta planeras också liksom att visa 
filmer från Afasiförbundet. Ett annat inslag är praktiska inlevelseövningar där 
alla som vill får testa att ta sig fram i rullstol och ha en synnedsättning.  

Mer information kommer längre fram.  

Informationen lades till handlingarna. 

• Följdfrågor till mötet om simhallen den 18 februari 

Krister Ekström berättade om en enkät som regionen skickat ut med frågor om 
hur man önskar hantera det glapp som uppstår mellan att sjukhusets rehabbassäng 
stängs och den nya i Snurrom öppnar. Det har visat sig att enkäten endast 
skickats till de remisspatienter som använder bassängen under dagtid.  
 
Marie Torstensson uttryckte en farhåga för att medlemmarna kan komma att bli 
sämre under tiden som bassängen är stängd.  
 
Dzenita Abaza uppmanade Krister Ekström att ta kontakt med regionen för att be 
att få ta del av enkäten. Det kan också bli aktuellt längre fram att informera rådet 
på nytt om arbetet med simhallen. 
 
Kåge Johnson föreslog ett nytt möte i maj vilket hade diskuterats vid mötet den 
18 februari. Stina Nordström noterade det och återkommer med inbjudan.  
 

• Region Kalmar läns besöksnäringsstrategi 
Magnus Jernetz Gustavsson lyfte frågan om Region Kalmar läns 
besöksnäringsstrategi och avsaknaden av ett tillgänglighetsperspektiv. Enligt 
Dzenita Abaza kan det bli aktuellt att bjuda in företrädare för Region Kalmar län 
för att presentera den, liksom att följa upp tillgänglighetsguiden. Magnus Jernetz 
Gustavsson tittar närmare på strategin och återkommer. 
 

• Fråga om ledsagare 
Allan Johansson påminde om frågan som han ställt tidigare i rådet om ledsagare.  
 
Presidiet beslutade att ta upp frågan vid sitt nästa möte.  
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§ 14 
Nästa sammanträde 
Dzenita Abaza tackade för visat intresse och såg fram emot att träffas fysiskt den 
1 juni. Vi måste se över upplägget för sammanträdena då de i dag är långa och 
informationsspäckade och det kan vara svårt att hålla koncentrationen uppe. För 
organisationerna som dessutom har förmöte mellan kl. 13-14 blir det en lång 
eftermiddag. Kanske ska vi förkorta mötena och lägga in ett extra mötestillfälle? 
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Anslaget på kommunens anslagstavla den 9 maj 2022. 
 

§ 84 

Revisionsberättelse för 2021, revisorernas granskning 
av årsredovisningen 2021, granskning av god 
ekonomisk hushållning 2021 samt revisorernas 
utvärderingsberättelse och årsrapport 2021 

Dnr KS 2022/0351 

Handlingar 

Revisionsberättelse för 2021.  
 
Revisorernas granskning av årsredovisningen 2021.  
 
Revisorernas granskning av god ekonomisk hushållning 2021. 
 
Revisorernas utvärderingsberättelse och årsrapport 2021.  
 
Skrivelse från kommunfullmäktiges presidium den 20 april 2021.  

Bakgrund 

Kommunens revisorer har redovisat sin revisionsberättelse för räkenskapsåret 
2021. Av revisionsberättelsen framgår att revisionen tillstyrker ansvarsfrihet för 
kommunstyrelsen, nämnderna och de gemensamma nämnderna för 
hjälpmedelsverksamhet och överförmyndarverksamheten samt att 
årsredovisningen för 2021 godkänns. 
 
Utifrån revisionsberättelsen föreslår kommunfullmäktiges presidium att 
kommunfullmäktige beviljar kommunstyrelsen, nämnderna och de 
gemensamma nämnderna för hjälpmedelsverksamhet och 
överförmyndarverksamheten och de enskilda förtroendevalda i dessa organ 
ansvarsfrihet för räkenskapsåret 2021. 

Överläggning 

Under överläggningen redovisar Per Dahl, ordförande bland kommunens 
revisorer revisionsberättelsen för 2021. 
 
Ordförande Roger Kaliff redovisar kommunfullmäktiges presidiums förslag till 
beslut. 
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Beslut 

Kommunfullmäktige beviljar kommunstyrelsen, nämnderna och de 
gemensamma nämnderna för hjälpmedelsverksamhet och överförmyndar-
verksamheten och de enskilda förtroendevalda i dessa organ ansvarsfrihet för 
räkenskapsåret 2021. 

Jäv  

Det antecknas till protokollet att berörda ledamöter och ersättare inte deltar i 
beslutet om ansvarsfrihet för de nämnder där de själva suttit i under 2021. 
 
 

Sekreterare 

Jonas Sverkén 
 
 

Justeras 

 
Roger Kaliff Anette Lingmerth 
ordförande  

 
 
 
 
 
Krister Thornberg 
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